
Среќна учебна година

СООПШТЕНИЕ  ДО  ЧЛЕНОВИТЕ  НА
СОНК И ДО ЈАВНОСТА
Почитувани членови на СОНК и останати вработени во дејностите
образование и детска заштита,

Почитувана јавност,

Со ова Соопштение сакаме да Ве информираме дека деновиве сме
во постојана комуникација со Министерството за образование и
наука (МОН) предводено од министерот за образование и наука, а
во врска со Барањата на СОНК за усогласување на платите во
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образованието (основно, средно, високо образование и наука,
како и ученички и студентски домови) врз основа на зголемување
на минималната плата на национално ниво.

Иако на преговорите со МОН беше договорено резултатите од
преговорите да завршат и да се презентираат најдоцна до 15
Март,  за  жал  тоа  не  се  случи.  МОН  е  во  комуникација  со
Министерството за финансии и очекуваме во текот на денешниот
ден (16.03.2022 год.) да имаме одговор на нашето Барање.

Воедно, сакаме да ги информираме нашите членови и јавноста
дека  сме  зачудени  од  Изјавата  на  Министерката  за  труд  и
социјална политика, која на новинарско прашање за преговорите,
одговори дека допрва ќе почне преговарање со СОНК и другите
синдикати, што сметаме дека е крајно несериозен пристап за
сериозен проблем. Министерството за труд и социјална политика
всушност и не одговори на Барањето на СОНК за усогласување на
платите во согласност со Колективниот договор.

Со оглед дека нашите барања се од сериозен карактер, сметаме
дека еден ден пробивање на рокот не значи многу во однос на
очекуваните резултати од преговорите.

СОНК  цврсто  стои  на  оправданоста  на  своите  барања  и  во
наредните  неколку  дена  ќе  излезе  со  јавен  став  околу
резултатите од преговорите, ќе го свика органот на одлучување
(Советот на СОНК) со цел носење одлука за понатамошните наши
активности.

ПОТПИШАНИ  ЗАПИСНИЦИ  ЗА
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ТРАНСФОРМАЦИЈА  НА  РАБОТЕН
ОДНОС ВО ОПШТИНИТЕ КУМАНОВО,
СТАРО  НАГОРИЧАНЕ,  РАНКОВЦЕ,
КРАТОВО,  КРИВА  ПАЛАНКА  И
ЛИПКОВО
Во  текот  на  месец  Февруари  2022  година,  претседателот  на
Регионалниот  Одбор  на  СОНК-  Куманово,  Никола  Стојмановски,
како член на Комисиите за трансформација на работниот однос во
Општините Куманово, Старо Нагоричане, Ранковце, Кратово, Крива
Паланка  и  Липково  има  потпишано  повеќе  Записници  за
трансформација  на  работниот  однос  во  основните  и  средните
училишта и тоа: за 10 лица од основните и 1 лице од средните
училишта.

Воедно, во изминатиот период, претседателот на Регионалниот
одбор  на  СОНК  –  Куманово  го  одржа  првиот  состанок  со
новоизбраните  претседатели  на  синдикални  организации.  На
работната средба беа избрани членови на Надзорен одбор и нивни
заменици, како и членови во Советот на СОНК по структура.

На  работната  средба  се  разговараше  за  проблемите  и
незадоволството во основно и средно образование. Исто така, се
дискутираше  за   работното  време  во  градинките,  кое  се
разликува во различни установи и за кое треба да се изнајде
решение.

Регионалниот одбор на СОНК- Куманово дава силна поддршка на
Заклучоците донесени на првата седница на Советот на СОНК и
бара утврдување на финален текст на колективните договори за
основно и средно образование, нивно потпишување и доследно
почитување  на  истите,  во  спротивно  бара  да  се  отпочне  со
подготовки за организирање на генерален штрајк.
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Регионалниот одбор на СОНК –
Битола со порака „СИЛНО ЌЕ СЕ
СПРОТИВСТАВИМЕ  АКО  НЕ  СЕ
ПОЧИТУВА  КОЛЕКТИВНИОТ
ДОГОВОР,  АКО  НЕМА
ДОСТОИНСТВЕНО  ЗГОЛЕМУВАЊЕ  НА
ПЛАТИТЕ  ВО  СИТЕ  ДЕЈНОСТИ  И
НАДОМЕСТОК ЗА ПАТНИ ТРОШОЦИ“
На ден 16.02.2022 година, новиот претседател на Регионалниот
одбор на СОНК – Битола ја одржа својата прва работна средба,
на која  присуствуваа новоизбраните претседатели на синдикални
организации.  На  работната  средба  беа  избрани  членови  на
Надзорен  одбор  и  нивни  заменици,  член  во  Советот  на
Синдикалниот фонд и член во Советот на СОНК по структура.

Се разговараше за проблемите и незадоволството во дејностите
детска  заштита,  основно  и  средно  образование  и  за
достоинствено вреднување на трудот во овие дејности. Секако,
беше  отворено  и  прашањето  за  минималната  плата  односно
зголемување  на  платите  по  методологија  на  множење  на
минималната  плата  со  коефициентот  на  сложеност  на  секој
вработен, потоа за исплата на надоместок за патни трошоци и
регрес за годишен одмор – К15 и усогласување на овие барања со
колективните договори. Се нагласи потребата од продолжување на
процесот на потпишување на колективните договори за основно и
средно образование и нивно доследно почитување.
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Исто така, се дискутираше за  усогласување на работното време
во градинките, со оглед на фактот што истото се разликува во
различни установи и претставува проблем кој треба што поскоро
да се реши.

На  крајот  на  работната  средба  се  донесе  заклучок  дека
Регионалниот одбор на СОНК – Битола го подржува и охрабрува
раководството на СОНК да продолжи со притисокот и барањата на
своите членови, искористувајќи ги сите расположливи механизми,
вклучително и протест, генерален штрајк и слично, се додека не
се исполнат барањата кои се реални и неопходни.

ERASMUS+  ПРОЕКТОТ  YOUWELL  –
ПОДДРШКА, МЕНТОРСТВО И ОБУКА
ЗА НАСТАВНИЦИТЕ ПОЧЕТНИЦИ ВО
ОБРАЗОВАНИЕТО
Со задоволство Ве известуваме дека Самостојниот синдикат за
образование, наука и култура на Република Македонија – СОНК го
започнува Erasmus+ проектот (2022-1-BG01-KA220-SCH-000085901):
Sustaining Young Teachers’ Wellbeing at School – YouWell, во
соработка  со  братскиот  синдикат  Подкрепа,  како  и  останати
партнери од Бугарија, Белгија и Словенија.

Проектот ќе трае 24 месеци, за кој период наставниците со
искуство ќе имаат обука за менторство, со цел воведување и
професионално усовршување на наставници почетници, кои штотуку
влегуваат во наставничката професија.

Ефективното  менторство  на  наставниците  почетници  може  да
заштеди  време  и  трошоци,  зголемувајќи  ја  ефективноста,
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задоволството  од  работата,  задржувањето  и  привлечноста  на
професијата.

Целта на проектот е наставниците почетници да се чувствуваат
безгрижно  во  нивното  професионално  патување  и  да  развијат
силна  мотивација  и  компетенции  да  останат  во  избраната
професија.

Повеќе информации за проектот можете да добиете на следните
линкови:

www.youwellproject.eu – официјална веб страна на проектот

https://www.facebook.com/youwellproject – официјална facebook
страна на проектот

ЛЕГИТИМНА  И  НЕПОКОЛЕБЛИВА
РЕАКЦИЈА  НА  СОНК  ДОВЕДЕ  ДО
ТОА РЕМЕНСКИ ДА РЕТЕРИРА
(  ГИ  ОБЈАВУВАМЕ  ИНТЕГРАЛНО  ТЕКСТОВИТЕ  ОД  ИЗВЕСТУВАЊЕТО  ОД
МИНИСТЕРОТ РЕМЕНСКИ И ОДГОВОРОТ НА ИСТОТО ОД  СОНК )
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СОНК  НА  СИТЕ  НАСТАВНИЦИ  И
УЧЕНИЦИ ИМ ПОСАКУВА СРЕЌНА И
УСПЕШНА  УЧИЛИШНА  2023/2024
ГОДИНА

СОВЕТОТ  НА  СОНК  ДОНЕСЕ  И
ЕДНОГЛАСНО  ГИ  УСВОИ

http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bd%d0%b0%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d1%86%d0%b8-%d0%b8-%d1%83%d1%87%d0%b5%d0%bd%d0%b8%d1%86%d0%b8-%d0%b8%d0%bc-%d0%bf%d0%be/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bd%d0%b0%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d1%86%d0%b8-%d0%b8-%d1%83%d1%87%d0%b5%d0%bd%d0%b8%d1%86%d0%b8-%d0%b8%d0%bc-%d0%bf%d0%be/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bd%d0%b0%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d1%86%d0%b8-%d0%b8-%d1%83%d1%87%d0%b5%d0%bd%d0%b8%d1%86%d0%b8-%d0%b8%d0%bc-%d0%bf%d0%be/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bd%d0%b0%d1%81%d1%82%d0%b0%d0%b2%d0%bd%d0%b8%d1%86%d0%b8-%d0%b8-%d1%83%d1%87%d0%b5%d0%bd%d0%b8%d1%86%d0%b8-%d0%b8%d0%bc-%d0%bf%d0%be/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b4%d0%be%d0%bd%d0%b5%d1%81%d0%b5-%d0%b8-%d0%b5%d0%b4%d0%bd%d0%be%d0%b3%d0%bb%d0%b0%d1%81%d0%bd%d0%be-%d0%b3%d0%b8/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b4%d0%be%d0%bd%d0%b5%d1%81%d0%b5-%d0%b8-%d0%b5%d0%b4%d0%bd%d0%be%d0%b3%d0%bb%d0%b0%d1%81%d0%bd%d0%be-%d0%b3%d0%b8/


ЗАКЛУЧОЦИТЕ
14-ТА РЕДОВНА СЕДНИЦА НА СОВЕТ НА СОНК

Советот на СОНК, во полн состав, на 26-10-2018 година ја одржа
својата  14-та  редовна  седница,  на  која  на  дневен  ред  беа
повеќе  актуелни  состојби  од  работењето  на  СОНК,  а  во
надлежност  на  највисокиот  орган  на  СОНК.

На  седницата  главен  акцент  беше  ставено  прашањето  на
продолжувањето на социјалниот дијалог , по одржаните средби со
министрите  во  дејностите  што  ги  застапува  СОНК,  а  по
неизбежниот  прекин  на  истиот,  во  период  на  пред  и  по
одржувањето  на  референдумот  во  Р.Македонија.  По  опширната
дискусија, Советот на СОНК донесе заеднички став дека треба да
се донесат Заклучоци, кои ќе се испратат до сите  министри, за
продолжување на преговорите и изнаоѓање на заеднички решенија
по  однос  на  отворените  прашања  во  сите  дејности  што  ги
застапува  СОНК,  а  во  надлежност  на  СОНК,  МОН,  МТСП  и
Министерството  за  култура,  што  би  значело,  во  дејноста
детската заштита, основното, средното и високото образование,
науката и во културата.

Советот на СОНК, по однос на ова прашање, едногласно ги донесе
следните Заклучоци.

http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b4%d0%be%d0%bd%d0%b5%d1%81%d0%b5-%d0%b8-%d0%b5%d0%b4%d0%bd%d0%be%d0%b3%d0%bb%d0%b0%d1%81%d0%bd%d0%be-%d0%b3%d0%b8/
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2018/10/Заклучоци-14-седница..pdf


СОВЕТОТ  НА  СОНК  донесе
Констатации  и  Заклучоци  во
врска со Предлогот на Владата
за  новата  методологија  на
пресметка на плати во јавниот
сектор
Советот  на  Самостојниот  синдикат  за  образование,  наука  и
култура на Република Македонија – СОНК, на ден 03.07.2023
година ја одржа својата 20-та редовна седница, на која се
изврши  анализа  и  се  расправаше  во  однос  на  актуелните
преговори за Општиот колективен договор за јавниот сектор на
Република Македонија.

Посебен акцент беше ставен на Предлогот на Владата за новата
методологија на пресметка на плати во јавниот сектор, а се
расправаше и за други прашања во надлежност на СОНК.

По  извршената  аналза  и  опширна  расправа,  Советот  на  СОНК
едногласно донесе Констатации и Заклучоци, кои може да ги
погледнете ТУКА.

ОДРЖАНА  РАБОТНА  СРЕДБА  СО

http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b4%d0%be%d0%bd%d0%b5%d1%81%d0%b5-%d0%ba%d0%be%d0%bd%d1%81%d1%82%d0%b0%d1%82%d0%b0%d1%86%d0%b8%d0%b8-%d0%b8-%d0%b7/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b4%d0%be%d0%bd%d0%b5%d1%81%d0%b5-%d0%ba%d0%be%d0%bd%d1%81%d1%82%d0%b0%d1%82%d0%b0%d1%86%d0%b8%d0%b8-%d0%b8-%d0%b7/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b4%d0%be%d0%bd%d0%b5%d1%81%d0%b5-%d0%ba%d0%be%d0%bd%d1%81%d1%82%d0%b0%d1%82%d0%b0%d1%86%d0%b8%d0%b8-%d0%b8-%d0%b7/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b4%d0%be%d0%bd%d0%b5%d1%81%d0%b5-%d0%ba%d0%be%d0%bd%d1%81%d1%82%d0%b0%d1%82%d0%b0%d1%86%d0%b8%d0%b8-%d0%b8-%d0%b7/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b4%d0%be%d0%bd%d0%b5%d1%81%d0%b5-%d0%ba%d0%be%d0%bd%d1%81%d1%82%d0%b0%d1%82%d0%b0%d1%86%d0%b8%d0%b8-%d0%b8-%d0%b7/
http://sonk.org.mk/%d1%81%d0%be%d0%b2%d0%b5%d1%82%d0%be%d1%82-%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d0%be%d0%bd%d0%ba-%d0%b4%d0%be%d0%bd%d0%b5%d1%81%d0%b5-%d0%ba%d0%be%d0%bd%d1%81%d1%82%d0%b0%d1%82%d0%b0%d1%86%d0%b8%d0%b8-%d0%b8-%d0%b7/
http://sonk.org.mk/wp-content/uploads/2023/07/Констатации-и-Заклучоци-од-20-седница-на-Советот-на-СОНК.pdf
http://sonk.org.mk/%d0%be%d0%b4%d1%80%d0%b6%d0%b0%d0%bd%d0%b0-%d1%80%d0%b0%d0%b1%d0%be%d1%82%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%b1%d0%b0-%d1%81%d0%be-%d1%87%d0%bb%d0%b5%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bd/


ЧЛЕНОВИТЕ  НА  СОНК  ВО
ГРАДИНКИТЕ ОД БИТОЛА
ВРАБОТЕНИТЕ  ВО ГРАДИНКИТЕ  БАРААТ  ИТНО  ЗГОЛЕМУВАЊЕ  НА
ПЛАТИТЕ  И  ПОДОБРУВАЊЕ  НА  УСЛОВИТЕ ЗА  РАБОТА

            Во текот на изминатата недела, поточно на
25.04.2018 година, по иницијатива на членството на СОНК од
детските градинки “Естреја Овадија-Мара” и “Мајски цвет“ од
Битола, раководството на СОНК, Претседателот Јаким Неделков,
Генералниот секретар на Советот на СОНК, Весна Неделковска и
Претседалот  на  Регионалниот  одбор  на  СОНК-Битола,  Илија
Белџигеровски, присуствуваа на работна средба со поголем број
на членови на СОНК од овие две синдикални организации.

На работната средба, членството на СОНК, застапено од сите
работни места во оваа дејност, изрази огромно незадоволство од
произлезените проблеми со кои што се соочуваат во текот на
нивното  работење.  Од  дискусиите  произлегоа  повеќе  отворени
прашања, кои  може да се заокружат и третираат од два аспекта
и тоа: социјалниот статус и условите за работа на вработените
во градинките.

Од аспект на социјалниот статус, произнесеното незадоволство е
по однос на висината на платите во оваа дејност, нецелосната
примена на утврдените коефициенти според Колективниот договор,
кој патем да споменеме е потпишан во 2011 година и до ден
денес во делот на платите нема целосна примена, секако и 
дополнително  примената на минималната плата врз основа на
Законот за минимална плата, што предизвика изедначување на
платите на повеќе работни места, без разлика на пропишаните
коефициенти на сложеност на работното место и приближување на
висината на платите со носителите на дејноста.

http://sonk.org.mk/%d0%be%d0%b4%d1%80%d0%b6%d0%b0%d0%bd%d0%b0-%d1%80%d0%b0%d0%b1%d0%be%d1%82%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%b1%d0%b0-%d1%81%d0%be-%d1%87%d0%bb%d0%b5%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bd/
http://sonk.org.mk/%d0%be%d0%b4%d1%80%d0%b6%d0%b0%d0%bd%d0%b0-%d1%80%d0%b0%d0%b1%d0%be%d1%82%d0%bd%d0%b0-%d1%81%d1%80%d0%b5%d0%b4%d0%b1%d0%b0-%d1%81%d0%be-%d1%87%d0%bb%d0%b5%d0%bd%d0%be%d0%b2%d0%b8%d1%82%d0%b5-%d0%bd/


По однос на условите за работа, искажаното незадоволство се
однесуваше на непочитување на Законот за заштита на децата во
делот на утврдените нормативи за број на деца во групите, каде
што во овој момент бројот на децата двојно се зголемени, а
некаде  и  тројно,  со  што  се  создава  и  непочитување  на
пропишаните  услови  за  работа  согласно  Правилникот  за
нормативите и стандардите во детските градинки.  Исто така, со
воведување на електронско водење на администрација, членството
на СОНК во овој поглед се соочува со немање на доволен број на
средства (компјутер, лап-топ и слично), за вакво водење на е-
дневникот. Во оваа насока, мора да се спомене дека бројот на
вработени не соодејствува или нема доволен број за опслужување
на вака зголемениот број на деца во групите.

На крајот од работната средба, заеднички заклучок од страна на
членовите на СОНК беше дека раководството на СОНК, во рамките
на својте надлежности, итно да побара од своите социјални
партнери (директор на установа, градоначалник или министер)
решавање на овие посочени проблеми и надминување на ваквите
состојби  во  градинките.   Доколку  надлежните  во  детската
заштита немаат слух за решавање на овие горчливи прашања,
членовите на СОНК побараа од  Советот на СОНК да донесат



одлука за превземање на порадикални мерки.


